
 

NOVINY OBCE  BUDISLAV                       DATUM VYDÁNÍ:  4. DUBNA 2018                                     ČÍSLO 1 / 2018 

 BUDISLAVSKÝ       

 ZPRAVODAJ 
                        

Již desátý ročník Andersonovy noci 
se uskutečnil 23. března (více 

informací uvnitř) 

  

Velkým úspěchem pro naši ZŠ a MŠ byla finanční výhra 
v celostátní soutěži Domestos pro Školy. (více informací uvnitř) 

 

 
 

 

Sběrný dvůr 

Sběrný dvůr bude otevřen od soboty 7. dubna s provozní dobou ve středu od 15:00 do 17:00 a v sobotu od 8:00 – 10:00 hod. Žádám 
spoluobčany, chataře a chalupáře, aby řádně třídili odpad. Velké černé popelnice o objemu 1100 litrů nejsou určeny pro ukládání papíru, 
plastu a skla. Do těchto popelnic patří směsný komunální odpad. V obci máme dostatek kontejnerů na plast, papír a sklo. Takto tříděný odpad 
šetří životní prostředí i náklady na komunální odpad. 

Sběr použitého kuchyňského oleje 

Nevylévejte použitý kuchyňský olej do odpadů, šetřete životní prostředí i životnost Vaší kanalizace. Stačí olej doma slévat do PET lahví a 
uzavřené PET lahve vhazovat do nádoby na sběr použitého oleje. V obci máme dvě sběrná místa. Jedno na parkovišti u OÚ a druhé u 
autobusové zastávky „u Krčmy“. Olej je pak určen k ekologické likvidaci, kterou pro naši obec zajišťuje firma Černohlávek oil. 
 

Řešení odpadů v obci Budislav 

Obec Budislav podala na Ministerstvo životního prostředí žádost o dotaci s programu 3.2.1. – Výstavba a modernizace zařízení pro sběr, třídění 
a úpravu odpadů. Cílem projektu je úprava ploch pod kontejnery a doplnění těchto míst o nové kontejnery. Součásti projektu je i pořízení 
štěpkovače. 
 

Zabezpečení obce a školy 

Zastupitelstvo obce se rozhodlo po opětovném vykradení školy a obecního úřadu nechat oba objekty zabezpečit. Bezpečnostní alarm je od 

firmy JABLOTRON a instalaci provedla firma SONAX,s.r.o. Svitavy. 

 

 
Úprava zeleně kolem pomníku padlých 

Obec podala žádost o dotaci na úpravu zeleně kolem pomníku padlých. Cílem navrhovaných opatření ve vybraném prostoru v centru obce 
Budislav je zachování biodiverzity stávajícího prostředí, ale i významné ekologické stability v daném území. Ošetřením vzrostlých stávajících lip 
dojde k zajištění bezpečnosti a zároveň prodloužení jejich životnosti a existence na stanovišti. Podporou stávajícího prostředí a novými 
výsadbami zajistíme rozmanitost života ve všech jeho formách, úrovních a kombinacích. Dostatečný počet a rozmanitost druhů fauny a flory v 
lokalitě bude pak zárukou fungujícího společenství. 
 

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE 
 
 
 

Všem jubilantům, kteří v měsících duben, květen a červen oslaví své narozeniny, srdečně blahopřejeme. 
60 let – Kovářová Jaroslava 
65 let – Dostálová Hana, Vančurová Marie, Melša Josef 
70 let – Bohuněk Milan, Krejsa František 
81 let – Rožková Anna, 
84 let – Melša Jan 
86 let – Dočkalová Marie, Tmej František 
87 let – Kuchtová Ludmila 
 

V měsíci únoru  se narodil  Matyáš Lebeda 
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Úklid obce 

Zima nám končí a o slovo se hlásí jaro. Dovoluji si požádat spoluobčany, chataře a chalupáře o pomoc s úklidem komunikací po zimní údržbě 
posypem. Naše obec má poměrně dosti rozsáhlou síť místních komunikací a jejich úklid zabere zaměstnancům hodně času, který by mohli 
věnovat i jiným pracím. Každý, byť jen malý, kousek, který si každý zamete před vlastní nemovitosti, nám velice pomůže a všichni tím 
přispějeme k úklidu naší obce. 

                                                  Komu vadí místní kostel 

Musím si položit otázku, komu zde překáží náš kostelík. Nevím přesně, kolikrát jsme již otáčeli dopravní značku se zákazem vjezdu k místnímu 
kostelu, ale bylo to už minimálně třikrát. Zabetonovaný sloupek na pěšině pro pěší, který měl zamezit vjezdu čtyřkolek, tam vydržel pouze 
týden. Poslední incident se stal o víkendu mezi 16. – 18. březnem, kdy si někdo dokazoval svou sílu a ohnul trubku na které je nainstalován 
halogen, který osvětluje věž kostela. Ptám se, co bude příště? Čas ukáže.  
Dalším nešvarem je venčení psů u kostela. Není mnoho lidí, kteří chodí venčit svého mazlíčka před kostel, ale i tací se najdou. Po 
zkušenostech, kdy zaměstnanci obce chodí sekat trávník před kostelem a na každém kousku je zde psí exkrement, jsme na strom umístili 
sáčky na psí exkrementy, ale situace se nezlepšila. Místní kostel Boží lásky slouží nejen k bohoslužbám, svatbám, pohřbům, vítání občánků, 
ale je i hojně navštěvován turisty a není nic příjemného, když si kromě krásného zážitku odnesou i psí exkrement na botě.  
                      

               Starosta obce Luboš Šplíchal 
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Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE BUDISLAV 

 
Střípky ze zasedání zastupitelstva 

Tyto informace jsou uváděny z důvodu přehlednosti a ochrany 
osobních údajů ve zkrácené formě, každý občan má právo 
nahlédnout na obecním úřadě do zápisů ze zasedání a zjistit tak 
veškeré podrobnosti o průběhu zasedání a schválených 
usneseních. 

 
Zasedání zastupitelstva obce ze dne 20. 12. 2017 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

 Uzavření  smlouvy o prodeji obecního pozemku p. č. 1099/10 
v KÚ Budislav u Litomyšle;  

 rozpočtové opatření č. 7/2017 o navýšení příjmů a výdajů o 
2.872,50 tis. Kč- včetně financování; 

 rozpočet obce Budislav pro rok 2018 s celkovými příjmy a výdaji 
7.132,- tis. Kč; 

 obecně závaznou vyhláško obce Budislav č. 1/2017 o místním 
poplatku za systém shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů; 

 výsledek výběrového řízení na opravu hřbitovní zdi; 

 dodatek smlouvy o na zajištění svozu, třídění, recyklace a 
odstranění komunálních odpadů-úprava cenu o dle míry inflace; 

 dokument s názvem  „Místní akční plán rozvoje vzdělávání na 
území ORP „Litomyšl“; 

 přijetí nabídky na odkup lesních pozemků v KÚ Budislava u 
Litomyšle; 

 umístění sídla spolku „Budislávek“ v knihovně v budově OÚ; 

 ruší usnesení  z 8. 11. 2017; 

 přijetí drobných finančních a věcných darů Základní školou a 
Mateřskou školou Budislav. 

ZO bere na vědomí: 

 Výsledek dílčího přezkoumání hospodaření obce Budislav za 
rok 2017; 

 změnu v žádosti o poskytnutí dotace z POV Pardubického kraje; 

 cenu vodného pro rok 2018; 

 výši členských příspěvků sdružením obcí na rok 2018; 

 zápis finančního výboru. 

Diskuze:  

 Narušení skalního masívu. 

 

Zasedání zastupitelstva obce ze dne 14. 02. 2018 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

 Rozpočet zřízené PO Základní školy a Mateřské školy Budislav 
na rok 2018; 

 uzavření smlouvy na zřízení věcného břemene – služebnosti-
přípojka NN ke stavebnímu pozemku; 

 souhlas s výběrem uchazeče na zhotovení akce  „Přechod pro 
chodce (sil. II/359) a oprava chodníků před ZŠ v kú Budislav u 
Litomyšle“; 

 rozpočtové opatření obce Budislav č. 1/2018, kterým se příjmy a 
výdaje obce navyšují o 41,9 tis. Kč; 

 souhlas firmě Granita s.r.o. s rozšířením dobývacího prostoru;  

 uzavření „Smlouvy o sdružování prostředků na nákup 
výměnného fondu pro knihovny v regionu Pardubice“; 

 výsledek hospodaření PO Základní školy a Mateřské školy 
Budislav, okres Svitavy za rok 2017 bez výhrad, převod zisku do 
rezervního fondu organizace a provedení roční závěrky za rok 
2017. 

ZO bere na vědomí: 

 Informace České asociace odpadového hospodářství 

 Informace Technických služeb Hlinsko s.r.o. 

Diskuze: 

 Informace starosty k poškození dopravního zrcadla u 
hasičské zbrojnice a k plánovanému umístění nového 
dopravního značení na místních komunikacích a označení 
odstavné plochy pro parkování automobilů návštěvníků 
Toulovcových Maštalí; 

 upozornění místního občana na špatný stav místní 
komunikace.  

 
Zasedání zastupitelstva obce ze dne 21. 03. 2018 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

 Rozpočtové opatření č. 2/2018, kterým se rozpočtové příjmy a 
výdaje obce Budislav navyšují o 334,30 tis. Kč; 

 uzavření kupní smlouvy, kterou obec Budislav kupuje do svého 
vlastnictví lesní pozemek p. č. 516/1, v kú Budislav u Litomyšle; 

 uzavření  smluv o smlouvách budoucích o zřízení věcného 
břemene – služebnosti – umístění distribuční soustavy NN na 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA  
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pozemky vlastníků stavební parcely a  vlastníkovi rekreační 
chaty, zatím bez možnosti vlastního napojení na elektřinu; 

 závěrečný účet obce Budislav a účetní závěrku za rok 2017 bez 
výhrad; 

 uzavření smlouvy o prodeji pozemku p. č. 294/8 a částí pozemku 
p. č. 1070/2, za účelem narovnání vlastnických stavů, dle užívání 
pozemků a zřízení služebnost k pozemku p. č. 294/8, z důvodu 
existence odvodňovacího zařízení ve vlastnictví obce; 

 uzavření smlouvy na poskytnutí investičního příspěvku 
Mikroregionu Litomyšlsko – Desinka na koupi příkopového 
ramene ve výši 57.066,- Kč; 

 rozdělení prostředků určených pro charitativní organizace, centra 
sociální pomoci, spolkům a obecně prospěšným organizacím 
v roce 2018; 

 ruší v plném znění usnesení č. 6/18 ze dne 14. 2. 2018, kterým 
vydalo souhlas s rozšířením dobývacího prostoru; 

 uzavření dohody  mezi obcemi Budislav a Poříčí u Litomyšle o 
zajištění provozu navzájem propojených kanalizací odpadních 
vod;  

 uzavření kupní smlouvy na prodej obecního pozemku p. č. 1212, 
v kú Budislav u Litomyšle; 

 uzavření nájemní smlouvy na skladovací prostory pro zajištění 
sběrného místa komunálních odpadů; 

 uzavření smlouvy s firmou Martin Melša na provedení stavebních 
prací při modernizaci sociálního zařízení v budově ZŠ a MŠ 
Budislav. 

 
ZO bere na vědomí: 

 Žádost občana na opravu místní komunikace k jeho nemovitosti 
a informace ve věci problematika této komunikace a její možné 
řešení. 

 
 

Do nového roku jsme vstoupili odpočatí a naplněni krásnými zážitky 
z našich výletů za sportem, za kulturou, za přáteli a příbuznými, 
které jsme podnikali o vánočních prázdninách. Jedno 
z nejkrásnějších období v roce jsme nechali za sebou a pustili jsme 
se do dalších akcí. Ve škole došlo k personálním změnám. Za 
mateřským posláním odešla Bc. Darina Prokopová. Krásné dcerce 
Adriance i oběma rodičům přejeme hodně zdraví, lásky, štěstí 
a spokojenosti. Za další životní výzvou odešla Mgr. Marie Kobzová. 
Původně nám přišla pomoci na půl roku, nakonec jsme to natáhli na 
celý rok. Děkujeme a přejeme hodně zdraví, štěstí a úspěchů. Ve 
škole jsme přivítali novou posilu Alici Skřivanovou, DiS. Do našeho 
kolektivu úspěšně zapadla a děti s ní mohou pracovat nejen 
v základní výuce, ale pracují spolu také v zájmovém kroužku 
Zábavného čtení. 
 Velkým úspěchem pro celou školu byla finanční výhra 
v celostátní soutěži Domestos pro Školy. Plnění zadávaných úkolů 
jsme mohli sledovat na internetu a hlasováním v každém kole jsme 
se posouvali stále dopředu. Soutěže jsme se úspěšně účastnili již 
třetím rokem. Celkové zapojení zaměstnanců školy, rodičů, dětí 
a všech přátel školy nám tentokrát po sečtení všech bodů a účtenek 
zajistilo nádherné 3. místo mezi vítězi hlavních cen. Na předání 
výher jsme vyslali dva své zástupce 17. ledna do Prahy. Celkovou 
tabulku výherců naleznete na této adrese: 
https://www.domestosproskoly.cz/vyherci. Jak využijeme výhru? 
Výhra je primárně určena na modernizaci školních toalet. Je možné 
ji čerpat nejpozději do 30. 8. 2018. Bude to stát ještě spoustu 
starostí a práce obec i školu, ale můžete se spolu s námi těšit na 
velké zlepšení. Z rozpočtu obce nám ještě větší část přidají, ale za 
náš společný příspěvek zasloužíme pochvalu a poděkování. 
 První měsíc v novém roce 2018 utekl velmi rychle. Děti 
dostaly svá pololetní vysvědčení. Máme děti šikovné a ze svých 
úspěchů se po zásluze radovaly.  
Následující víkend jsme se setkali na dalších dvou velkých akcích, 
které škola, obec a sdružení rodičů pravidelně pořádá. 

 
V sobotu 3. února jsme se dobře bavili na Školním plese v kulturním 
domě Krčma. Oblíbená hudba, bohatá tombola, zvěřinová kuchyně, 
nacvičené vystoupení rodičů a perfektní obsluha byly odměnou pro 
plný sál. Letos jsme na plese překonali rekord v počtu účastníků. 
Děti se již těšily na tradiční karneval, který proběhl následující den 
v neděli 4. února na stejném místě. Všechny masky byly opravdu 
zdařilé a některé velmi originální. Pro děti byla připravena veliká 
tombola a slaďoučké vousky na tvářích vykouzlila čokoládová 

fontána se spoustou ovoce. Celé odpoledne provázela řada 
oblíbených písniček, her a tance. Snad každý si odnesl výhru 
z pěkné tomboly. Obě akce se opravdu vydařily. Děkuji všem, kteří 
si dali práci s přípravou i s realizací. Vaší podpory si velmi ceníme. 
 Od začátku ledna do 22. března probíhal v Městském bazénu 
v Litomyšli plavecký výcvik pro všechny děti základní i mateřské 
školy. Rádi se pochlubíme tím, že škola získala dotaci z MŠMT na 
financování dopravy na bazén a zpět. Naši žáci tak mají letos 
poprvé dopravu zcela hrazenou. Každý čtvrtek si děti užívaly, kromě 
samotného tréninku plavání, také plno vodních her a jiných aktivit. 
Děti měly možnost otužovat se v chladnějším bazénu nebo 
relaxovat v krásně teplé vířivce. 

 
 V pondělí 5. 2. naplnila školu jiná hudba než obvykle. Díky 
hudebnímu představení „Šel tudy, měl dudy“ se děti základní 
a mateřské školy seznámily s mnoha druhy známých i méně 
tradičních hudebních nástrojů. Zazněly také oblíbené písničky 
z večerníčků a pohádek. Vystoupení se všem moc líbilo. Školáci si 
hned vyžádali na příští rok pokračování.  

 
 Díky šikovným a ochotným rodičům můžeme nabízet naše 
tradiční odpolední dílničky. V úterý 13. 2. proběhla ve škole další 
ze série dílniček pro děti. S paní Pulkrábkovou si děti mohly 
tentokrát vyrobit krásné keramické domečky pro skřítky. Popustily 
uzdu své fantazii a vznikla celá pohádková vesnička pro malé 

ŠKOLA INFORMUJE 
 



 

kouzelné bytosti. O vypálení výrobků se také postarala paní 
Pulkrábková.  

 
 Ve středu 6. března jsme jako každoročně připravili pro naše 
prvňáčky program Veselé zoubky. Žáci si společně při výukovém 
filmu s Hurvínkem ověřili, zda se o své zoubky starají dobře. 
V dárkovém balíčku s kompletním vybavením pro ústní hygienu žáci 
dostali vše pro praktický nácvik.  
 Pro žáky od druhého ročníku výš jsme 19. března po jarních 
prázdninách připravili hravé matematické úlohy, skládačky a 
hlavolamy. Při jejich řešení se žáci zapojili do mezinárodní 
matematické soutěže Klokan, kterou řeší žáci na celém světě. Naši 

řešitelé přemýšleli nad úlohami pro věkovou kategorii Cvrček 
a Klokánek  
 V rámci eTwinningu jsme zapojeni s Polskou Základní školou 
a dalšími školami z Evropy do projektu pod názvem "Angličtina 
kolem nás". Děti vyhledávají anglická slova na tričkách, kšiltovkách, 
sklenicích a dalších předmětech, které je obklopují. Pomocí slovníku 
přeloží nápisy do českého jazyka a nakreslí jejich význam. Obrázky 
jsme vystavili na školní nástěnce. Teď je posíláme do partnerských 
škol, které jsou zapojeny do projektu. Výsledky porovnáváme 
s ostatními zeměmi. Už jsme obdrželi obrázky od dětí z Wroclawi. 
My jsme jim poslali obrázky od našich žáků. Postupně nám 
přicházejí obrázky z dalších devíti zahraničních škol. Při některých 
společných akcích eTwinningu také využíváme komunikaci pomocí 
videokamer a programu Skype. Možná se příští rok vydáme na 
cestu za našimi přáteli. 
 Ve středu 21. března proběhla druhá letošní dílna s námětem 
velikonočního tvoření.  Děti si složily krásné zdobené košíčky. 
Přípravu a vedení této dílny si vzala na starost paní Jirásková. Je 
hezké, že si najdou rodiče čas na společná tvůrčí odpoledne 
s dětmi. 
 V těchto dnech už se těšíme na jaro, zimní počasí pomalu 
ustupuje a my se připravujeme na poslední tři měsíce školního roku. 
Ještě nás čeká spousta práce i zábavy. O tom ale až příště. Dnes 
jen připomenu, že zápis do 1. ročníku základní školy bude ve čtvrtek 
19. dubna a zápis do mateřské školy je naplánován na středu 
2. května. Obě akce budou včas na vývěsce i na našich www 
stránkách se všemi potřebnými informacemi. Tam také můžete najít 
fotografie z našich akcí.  

 

 

Andersenova noc 2018 

23. března 2018 proběhla další z našich nocí 
s Andersenem.Tématem letošní noci byl „JEŽEK V KLECI“. 
Nejprve jsme se rozloučili s paní Zimou, kterou jsme nesli v průvodu 
k potoku Desince, tam jsme ji poděkovali za její vládu a poslali ji po 
vodě. Nazpět jsme donesli ozdobené líto, a doufejme, že jaro už 
přijde v plném proudu. K večeři jsme pojedli pizzu a výbornou 
polévku- křapačku. A po večeři jsme se připravovali na noční 
dobrodružství za svítícími balóny. Každý musel znát odpověď na 
otázky, které museli děti vyhledat v knihách. Až po té se jim objevila 
informace, kde letos hledat poklad. Za správnou odpověď každý byl 
obdarován světélkujícím balónkem. 
Poklad střežili ježci, lépe řečeno informaci, kde najít poklad, byla 
ukryta v ježkovi v kleci a toho střežili ježci . A protože ježka z klece 
děti dostaly, rozšroubovaly jeho střed, mohly si tedy přečíst, kde je 
poklad ukrytý. Už vědí, kde je Habalova jeskyně. Pod Hradiskem na 
děti čekalo velké noční překvapení, oheň a mistři svítících tyčí a 
koulí. Točení a koulení si děti mohly vyzkoušet. Hurá, vše dopadlo 
dobře. 

 

Malá velikonoční výstava a výstava fotografií 
z deseti uplynulých Andersenových nocí 

Od 18. března proběhla v zasedací místnosti vedle knihovny malá 
velikonoční výstava. Krásné a cenově dostupné  dekorace, které si 
návštěvníci mohli zakoupit, nám připravily Hanka Říhová, Věrka 
Lopourová, Danča Bártová, Jana Skalická a některé dekorace 
vyrobily děti, které navštěvují v pondělí naši knihovnu. Všem moc 
děkuji.  

Dále pak součástí byla výstava fotografií z deseti, již proběhlých 
Nocí s Andersenem. Děti si mohly připomenout zážitky, 
dobrodružství, cesty za poklady, které nikdy nemohly chybět. 
Připomněly si i divadelní vystoupení, které nejednou byly součástí 
programu Andersenových nocí.  

 

Estrádní vystoupení divadelního souboru 
Jožina Janouška 

V sobotu 10. března jsme si užili estrádní vystoupení divadelního 
souboru Jožina Janouška. Diváky pobavily vtipné scénky i 
nesmrtelný Cimrman. Po divadelním představení jsme si divoce  

zatančili v rytmu 80. - 90. let. I mladší ročníky ocenily písničky, které 
nám pouštěl pan Říha. Bylo to skvělé.  

 

KNIHOVNA INFORMUJE 



 

Pozvání Čarodějnice 
 
Které se budou konat  30. dubna 2018 pod 
Hradiskem od 15 hodin. 

Nebudou chybět soutěže, stavění máje a 
tanec kolem ohně  

Občerstvení zajištěno  

Pasování a divadélko pod Hradiskem 

V pátek 1. června 2018 jsme pozvali divadélko pod Hradisko. 
Přijede k nám Marek Šolmes Srazil a po divadelním představení se 
ujme milé povinnosti a popasuje nám prvňáčky na čtenáře a 
předškoláky na budoucí prvňáčky. 
Na pana Šolmese se moc těšíme, již několikrát u nás účinkoval a 
jeho vystoupení mělo vždy velký úspěch jak u dětí, tak u dospělých. 

 

 
 

  
 
 

 
 
Protože nám přála zima a pořádně zamrzl Nový rybník, neodolali 
jsme a v neděli 4. března uspořádali Zimní sportovní odpoledne 
pro děti.  Na rybníku bylo několik stanovišť např. střelba ze 
vzduchovky, dribling s pukem, střelba na bránu, jízda mezi kužely. 
Kdo chtěl, ten jednotlivá zastavení probruslil, kdo chtěl, tak je 

proklouzal 😊.  Díky patří těm, kteří vypomohli a darovali svůj volný 
čas, a obdiv těm, kteří se odvážně postavili po letech na brusle. 
Vzniklo milé společenství asi padesáti velkých i „malých“ lidí, do 
toho nám svítilo sluníčko a jiskřil led. Zajímavým zpestřením 
programu byly dvě téměř nekontrolovatelné jízdy aut po ledě. Akce 
byla zakončena hokejovým zápasem dětí a dospělých.  

 

 

 
Plánované akce Toulce:  
Během dubna      Úklid vesnice a okolí - v rámci mezinárodní akce 
Ukliďme svět 

12. května     výjezd na SHM festival Pardubice – open-air zábavné 
a sportovní odpoledne pro děti a rodiče 

4. - 6. července     Mini tábor, tentokrát v putovním stylu 

Tyto akce jsou otevřené. 

Pro bližší informace kontaktujte Pešatovy, tel. 608 554 446 nebo 
733 523 997 

 

POZVÁNKY 

TOULEC INFORMUJE 



 

SDRUŽENÍ OBCÍ TOULOVCOVY MAŠTALE 
 

 
 
 
Merida Cyklo Maštale 2018 

18. ročník prestižního závodu horských kol malebnou krajinou 
přírodní rezervace Maštale odstartuje z prosečského náměstí v 
sobotu 9. 6. 2018. I pro letošní ročník máme připraveny tratě na 
100, 50 a 25 km pro dospělé a 10, 5, 1km a 300 m pro děti. Chybět 
nebude ani 20 km trať pro rodinné týmy. 1. března budou spuštěny 
nové webové stránky cyklomastale.cz, kde naleznete veškeré 
informace včetně elektronické přihlášky do závodu. POZOR!!! V 
letošním roce již nebudou možné dohlášky na místě ani pro 
dětské kategorie!!! Všichni závodníci se musí do závodu 
přihlásit elektronicky a to nejpozději do středy 6. 6. 2018. Není 
podmínkou uhradit předem startovné, to stačí až na místě při 
prezenci. Pokud ale nebude startovné uhrazeno do 20. 5. 2018, 
platí plná cena startovného a pro kategorie 100, 50 a 25 km nebude 
připraveno jídlo, na které má závodník nárok v rámci startovného. 
Další změnou letošního ročníku je omezení počtu závodníků na trati 
50 km. Prosečské náměstí ani tratě nejsou nafukovací a loňský 
ročník, kdy bylo přihlášeno 430 závodníků (nakonec startovalo 370), 
bylo opravdu hraniční. Strop je stanoven na 350 závodníků. Ve 
chvíli, kdy bude počet naplněn, bude přihlašování do této kategorie 
ukončeno.  
Naším cílem je v tuto chvíli zvyšovat kvalitu závodu, ne kvantitu. 
Myslím, že každým rokem se nám daří přinést něco nového, co 
zlepší a zkvalitní služby nejen pro závodníky, ale i pro diváky. Stejně 

tomu bude i v letošním roce. Zároveň v letošním roce budeme 
investovat více prostředků do pořadatelů, bez kterých by tuto akci 
nebylo možné uskutečnit. Vážíme si jejich pomoci a práce, kterou 
většinou vykonávali pouze za stravenku a tričko. 
Pokud máte zájem stát se pořadatelem akce a podílet se na 
průběhu a organizaci závodu, prosím kontaktujte mne na tel 604 34 
35 36 nebo na reditel@mastale.cz. Těším se na spolupráci s vámi.  
Za tým pořadatelů Lucie Oherová 
 
Nabídka brigády obsluha Toulovcovy rozhledny 

Sdružení obcí Toulovcovy Maštale nabízí brigádu pracovníka 
obsluhy Toulovcovy rozhledny a to v měsíci červnu a říjnu. 
Otevírací doba v červnu je denně kromě pondělí (út – ne) v době od 
10 do 16 hodin. V měsíci říjnu je rozhledna otevřena pouze o 
víkendech v době od 10 do 16 hodin. Náplní práce je 
zprostředkování prodeje vstupenek a turistického zboží. 
Požadujeme všeobecný přehled a znalost turistické oblasti 
mikroregionu Toulovcovy Maštale. Finanční odměna za hodinu činí 
75 Kč.  
V případě zájmu o pracovní pozici či získání více informací mne 
prosím kontaktujte na tel.: 604 34 35 36 nebo na adrese: TIC 
Maštale, Borská 125, 539 44 Proseč (po-pá 8 – 16 hod.), 
reditel@mastale.cz. 

 

 

Tříkrálová sbírka 2018 

Na Tři krále mrzne stále. Tak tato pranostika se naštěstí nevyplnila, 
v sobotu 6. ledna 2018 v Dolním Újezdu a okolních vesnicích 
proběhla Tříkrálová sbírka a provázelo nás sluníčko.  
Celkem bylo vybráno 260.142,- Kč, je to tedy o 17.312,- Kč víc než 
v loňském roce.  
 
V jednotlivých obcích byly vybrány tyto částky:  
 

Budislav 21.450,- Kč 
Desná 26.086,- Kč 
Dolní Újezd (Jiříkov, Václavky) 94.227,- Kč 
Horní Újezd 33.727,- Kč 
Osík 37.416,- Kč 
Poříčí (Mladočov, Zrnětín) 31.130,- Kč 
Vidlatá Seč 16.106,- Kč 

Informace o letošní Tříkrálové sbírce, výnosu, přehledu jednotlivých 
pokladniček, záměru a fotografie ze sbírky najdete na webu Farní 
charity Dolní Újezd na tomto odkaze: 
http://dolniujezd.charita.cz/trikralova-sbirka/trikralova-sbirka-2018/ 
Na našich webových stránkách můžete nalézt i výsledky koledování 
za celou diecézi.  
 
Chceme touto cestou moc poděkovat všem vedoucím skupinek, 
rodičům i dětem, že nám pomohli sbírku uskutečnit a v nemalé míře 
děkujeme těm, co naše koledníky přijali a obdarovali. 
 
Dále chceme poděkovat duchovním správcům našich farností a 
starostům obcí za jejich ochotu a vstřícnost ohledně organizace 
sbírky.  

 
Farní charita Dolní Újezd 

 

 

 

Úspěšný rok Zemědělského družstva Dolní Újezd 
     Na výročních členských schůzích proběhlo příznivé bilancování 
roku 2017. Přispělo k tomu zlepšení vnějších podmínek, zejména 
stavu na trhu. Prodejní ceny rozhodujících výrobků uhrazují vlastní 
náklady, nebyl zásadní problém s odbytem produkce. Příznivě se 
projevuje i působení společné zemědělské politiky. Zemědělství 
získává dotace, které přináší stabilitu do hospodaření zemědělců.  
Stále, ale nejsou přijata pravidla, která by vytvořila jednotné 
konkurenční prostředí a tak se na náš trh dostávají výrobky 
z Polska, z Německa za ceny které zdaleka neodpovídají nákladům 
na jejich výrobu. Např. výrobní cena másla je cca 30 Kč, prodejní 
cena by se měla pohybovat kolem 35 max. 40 Kč. Vyšší, případně 
nižší cena je důsledkem obchodních spekulací. Obdobně je to 
v současné době s cenou sýru eidam.  Zemědělská problematika se 
politizuje, je snaha rozdělovat zemědělce na velké a malé. Přetrvává 
snaha snížit dotace velkým podnikům, které provozují živočišnou 
výrobu a vytváří pracovní místa na vesnicích. Velké podniky přitom 
dostávají na 100 Kč tržeb méně dotací než ti co provozují pouze 
rostlinnou výrobu a v osevním postupu střídají pouze obiloviny a 
řepku. 
    V uplynulém roce se podařilo sklidit 7,39 t/ha u obilovin, u pšenice 
dokonce 8,14 t/ha, to je rekordní úroda. Vysoký standart si udržuje i 
pěstování řepky, kde výnos opět překročil 4 t/ha, u máku 1,13 t/ha. 
Dostatečně je zajištěna potřeba a kvalita objemných krmiv jak pro 
živočišnou výrobu, tak pro bioplynové stanice. V živočišné výrobě 
pokračoval příznivý vývoj zejména u výroby a prodeje mléka. 

Dojivostí krav 10 500 lt patří družstvo k nejlepším v republice. Prodej 
mléka se meziročně zvýšil o 600 tis. lt a denní dodávkou 62 tis. lt 
pokrývá potřebu 90 tis. města. Po třech letech cenové krize, kdy 
prodej mléka byl hluboko pod úrovní vlastních nákladů, opět dochází 
k poklesu prodejní ceny. 
    Bioplynové stanice jsou vedle rostlinné a živočišné výroby právem 
označovány jako 3. pilíř družstva, neboť k nim přirozeně patří. 
Zejména využití krmiva ze skrývek silážních a senážních jam, 
vedlejší produkt digestát společně se slámou nahrazuje chlévský 
hnůj, řeší hnojnou koncovku stájí živočišné výroby, efektivně 
využívají kejdu. Prodej elektrické energie činí 13 mil. KWh. 
   Příznivé výrobní výsledky se promítly do ekonomiky družstva, do 
posílení finanční stability a tak každá 100 Kč vložených nákladů 
přinesla 11 Kč zisku. Umožnilo to zvýšit odměny zaměstnancům o   
10 %, povýšit nájemné z orné půdy na 5 500 Kč/ha včetně daně 
z pozemků, u luk došlo ke zvýšení o 1000 Kč /ha. Zvýšila se i 
výplata podílu na zisku členům družstva.  
     Při hodnocení ekonomických výsledků bylo naše družstvo 
vyhodnoceno jako nejlepší v Pardubickém kraji, v rámci republiky 
bylo oceněno mezi 5 společensky odpovědných zemědělských 
subjektů. 
     Dosažené úspěchy těší, patří za ně poděkování všem, kteří se o 
ně zasloužili v uplynulém roce i v letech minulých, ale současně i 
zavazují k jejich následování. 

Ing. Václav Klejch 
Předseda představenstva    

 

ZD DOLNÍ ÚJEZD 

CHARITA DOLNÍ ÚJEZD 

http://dolniujezd.charita.cz/trikralova-sbirka/trikralova-sbirka-2018/


 

JEDNOTKA SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ INFORMUJE 
 
            

 

Dne 14. března byla naše jednotka v 13:50 vyzvána k výjezdu do 
obce Poříčí, kde při výkopových pracích došlo k úniku plynu. Naše 
jednotka bohužel nevyjela, z důvodu malého počtu hasičů, kteří 
reagovali na výzvu. (dostavil se pouze jeden). Toto se naší jednotce 
stalo poprvé. Bohužel stát se to může, není možné zajistit výjezd na 
100%. 
  
Ve dnech 16. a 17. března se v Budislavi konal výcvik zaměřený na 
vyprošťování zraněných osob z osobních automobilů po dopravní 
nehodě. Na tomto výcviku se velkou měrou podílela společnost 
Luing Pyrex Group, která zastupuje v ČR výrobce hydraulických 
vyprošťovacích zařízení WEBER a Rescue Profi Academy. 
Personálně kurz byl veden instruktory z Polska a Rakouska a dále 
pak instruktory Rescue Profi Academy. Společně s naší jednotkou 
se výcviku zúčastnili i zástupci šesti jednotek z celé ČR. 

  
Přes každoroční varování hasičů a výzvy ve sdělovacích 
prostředcích vznikají na jaře i v dalších měsících roku desítky 
zbytečných požárů, způsobených vypalováním starých porostů. 
I zdánlivě tak bezpečná činnost, jakou je spalování shrabaných 
porostů, může mít neblahé následky. Oheň se na otevřeném 
prostranství může velice snadno vymknout kontrole.  
Z těchto důvodů je vypalování trávy zakázáno hned několika 
zákony, především zákonem o požární ochraně, zákonem o 
ochraně přírody a krajiny a dále zákonem o ochraně 
ovzduší. Plošné vypalování porostů je zakázáno celoročně. 
V případě porušení tohoto zákazu hrozí dle zákona č. 133/1985 Sb., 
o požární ochraně, ve znění pozdějších předpisů, občanům pokuta 
až ve výši 25 tisíc korun. 

 

                                         
 

 

 

 
 

 

 
 

 

               
 

 

                      
 

 

 

 

 DĚTSKÝ KARNEVAL 

 NA ZÁVĚR  MENŠÍ FOTOGALERIE 
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 DĚTI V PLAVECKÉM BAZÉNU 
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